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dan udviklingen er. Det er jeg selvfølgelig glad 
for at hr. Bjarne Laustsen bakker op om. 

Må jeg så ikke bare sige om det med at invite- 
re: Ja, man kan jo overraskes over, at nogle me- 
ner, de ikke har været inviteret til et møde, hvor 
vi sad ansigt til ansigt med hinanden. Det plejer 
jo at være det, man kalder et møde, hvor jeg 
kommer fra. Det lidt underlige er jo, at når det 
har været nødvendigt at sige lidt om, hvordan 
de forhandlinger foregik -  og det vil jeg ikke stå 
og gøre her fra talerstolen, for det har jeg altid 
ment var uhørt -  så vil jeg bare sige til hr. Bjarne 
Laustsen, at jeg som minister godt ved, hvornår 
jeg skal sørge for, at der er et flertal, der vil hjæl- 
pe regeringens fiskeripolitik igennem, og jeg 
kan også godt høre, når nogle måske har andre 
intentioner. 

Derfor vil jeg bare sige til hr. Bjarne Laustsen, 
at man tager sine forholdsregler, men hr. Bjarne 
Laustsen med andre var inviteret og var i øvrigt 
til stede ved det møde. Det er rigtigt, at funda- 
mentet i den nye ordning var fartøjskvoteande- 
le. Den skulle man nikke til, og den kunne man 
ikke nikke til. Den nikker man til i dag, og det er 
jeg sådan set glad for. 

Kl. 11.50 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Ja tak. Og så gav det anledning til, at hr. Laust- 
sen endnu en gang vil på talerstolen. 

(Kort bemærkning). 
Bjarne Laustsen (S): 
Jeg synes, ministeren over for Folketinget her 
skulle sige, at når det drejer sig om det lovfor- 
slag, vi behandler i dag, har Socialdemokratiet 
ikke modtaget en eneste invitation til forhand- 
linger -  ikke én. Det er det, vi taler om her, og 
det var derfor, jeg var kritisk ved førstebehand- 
lingen. Jeg er udmærket bekendt med, at der 
kom en invitation, og jeg forklarede, at da vi 
kom over i ministeriet, havde regeringen og 
Dansk Folkeparti allerede lavet en aftale. Der 
kunne flyttes nogle kommaer og ting og sager, 
men på afgørende punkter skulle vi ikke have 
noget at sige. 

Det er jo det, vi oplever: Når det drejer sig om 
fødevarelovgivning og alle mulige andre lovgiv- 
ninger, er regeringens ministre bundet af, hvad 
de kan få lov til af Dansk Folkeparti, og derfor 
har ministeren da meget ret i, at han godt ved, 
hvornår der skal slås til for at lave et forlig. 

Men jeg tror da, at i forhold til erhvervet og i 
forhold til det samarbejdende folkestyre er det 

klogt at lytte til, hvad andre partier mener, i ste- 
det for bare at lade være med at invitere dem. 
Det er det, jeg har anket over. 

Jeg siger bare: O.k., nu i forbindelse med fi- 
skeriudviklingsloven mangler jeg da stadig væk 
at få svar på det lillebitte spørgsmål, og jeg kan 
godt høre, at ministeren er optaget af noget an- 
det. Det er jo ikke så tit, ministeren kan få lejlig- 
hed til at udtale sig, fordi området er blevet ind- 
skrænket osv., og derfor har ministeren så nu lej- 
lighed til at fortælle om alle de gode ting, man 
vil gøre for dansk fiskeri også i fremtiden. Så en- 
der det jo med, at omkring fiskeriudvikling bli- 
ver det alle Folketingets partier, der bakker op. 
Det synes jeg ministeren skulle glæde sig over i 
dag i stedet for at skælde ud -  så bliver det nok 
også jul for ministeren. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Ændringsforslaget vedtoges uden afstemning. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
25) Anden behandling af lovforslag nr. L 38: 
Forslag til lov om ændring af lov om jordforde- 
ling og offentligt køb og salg af fast ejendom 
til jordbrugsmæssige formål m.m. (jordforde- 
lingsloven). (Ny organisering af jordkøbs- 
nævn). 
Af fødevareministeren (Hans Christian 
Schmidt). 
(Fremsat 5/10 2006. Første behandling 27/10 
2006. Betænkning 6/12 2006). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 
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Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Afstemning 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 
Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
26) Anden behandling af lovforslag nr. L 34: 
Forslag til lov om ændring af lov om taxikørsel 
m.v. (Etablering af kommunale fællesskaber). 
Af transport- og energiministeren (Flemming 
Hansen). 
(Fremsat 5/10 2006. Første behandling 24/10 
2006. Betænkning 30/11 2006). 

Der var stillet 2 ændringsforslag i betænknin- 
gen. 
Uden for betænkningen var der ikke stillet æn- 
dringsforslag. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
SF har meddelt mig, at de ønsker at tage æn- 
dringsforslag nr. 1 tilbage. 

Ønsker nogen at optage dette ændringsfor- 
slag? (Ophold). Da det ikke er tilfældet, er æn- 
dringsforslaget bortfaldet. 

Lovforslaget og ændringsforslaget sattes til for- 
handling under et. 

Ingen bad om ordet. 

Afstemning 

Lovforslaget overgik derefter til tredje behand- 
ling. 

Anden næstformand (Poul Nødgaard): 
Jeg foreslår, at lovforslaget går direkte til tredje 
behandling uden fornyet udvalgsbehandling. 

Hvis ingen gør indsigelse, betragter jeg det som 
vedtaget. (Ophold). Det er vedtaget. 

Den næste sag på dagsordenen var: 
27) Første behandling af lovforslag nr. L 54: 
Forslag til lov om ændring af lov om lån til be- 
taling af ejendomsskatter. (Fastsættelse af en 
indkomstgrænse for anvendelse af ordningen 
og ændring af lånenes forrentning). 
Af Morten Homann (SF) m.fl. 
(Fremsat 27/10 2006). 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Indenrigs- og sundhedsministeren (Lars Løkke 
Rasmussen): 
Det fremgår af lovforslag nr. L 54, som er til be- 
handling nu, at der er tale om en delvis gen- 
fremsættelse af L 207, som vi debatterede i maj 
2003. Den korte version kunne så være at henvi- 
se til, hvad jeg sagde ved den lejlighed, men jeg 
skal nok sætte lidt flere ord på. 

Jeg kan da starte med at slå fast, at regeringen 
ikke kan støtte lovforslaget. Det drejer sig om 
den såkaldte indefrysning af pensionisters ejen- 
domsskatter -  en ordning, der giver mulighed 
for, at pensionister og efterlønsmodtagere kan få 
en vis udsættelse af betalingen af ejendomsskat- 
ter, eller mere præcist grundskyldsbetalingen til 
kommunen. Rent teknisk sker det ved, at kom- 
munen yder et lån til betaling af ejendomsskat- 
terne. Kommunens tilgodehavende sikres ved et 
skadesløsbrev eller ejerpantebrev, der tinglyses 
på ejendommen, og ved ejerskifte forfalder det 
samlede lån til betaling. Det er altså en ordning, 
der ikke betyder, at ejendomsskatterne bliver ef- 
tergivet eller nedsat, men at de udsættes. 

Kl. 11.55 
Baggrunden for denne i øvrigt udmærkede 

ordning er, at man vil give især ældre melme- 
sker mulighed for at blive boende i den bolig, 
som de ofte har levet i en stor del af deres liv, 
også på et tidspunkt, hvor de går på pension og 
indtægten alt andet lige falder, og hvor situatio- 
nen jo vil være den, at en række mennesker der- 
for i overgangen fra et aktivt erhvervsliv til pen- 
sionisttilværelsen kan have vanskeligt ved at 


